
                ZÁPIS  ZE  SCHŮZE  SPA SSLB - SEKCE PRIVÁTNÍCH  ALGEZIOLOGŮ SSLB   

                DNE 3.10.2024 V BRATISLAVĚ 

                MUDr  NATAŠA  POPPEROVÁ-  předseda  SPA SSLB 

Přítomno 9 členů, z toho 4 nově přijatí-  dr  Kremláčková, dr Matias,dr Minařík a dr  Dušek. Odstoupili 

dr  Burianek, dr  Richterová. Aktuálně  po revizi  obsahuje databáze  SPA SSLB  20 kontaků- na updatu 

a mapování sítě privátních  pracovišť (NZZ) se průběžně pracuje. Jistě by byla přínosem v tomto  

ohledu  i  pomoc  sekretariátu  SSLB. Bylo odsouhlaseno členství  za jednotlivé  lékaře, ne  za 

pracoviště. 

1. Všechny přítomné  jsem požádala o vyplnění jednoduchého přihlašovacího  formuláře na 

webu  SSLB, který  jsem připravila. Členství v SPA SSLB by tak bylo formálně potvrzeno, 

usnadnila se komunikace a  mohli by se  hlásit i další  případní  zájemci .Zatím není, bohužel,  

formulář na stránkách   SSLB uveřejněn a bude nutné  oslovit  znovu PR agenturu  Insighters, 

aby ho na web  umístila včetně textu-deklarace  a upgradovaného programu SPA . 

2. Vzali jsme na vědomí, že Sekce SPA SSLB se stále utváří a je značně diversifikovaná  co  do  

objemu  a způsobu  práce. Jedná  se o  spektrum práce  od  full time  se smluvním  vztahem 

se všemi  zdravotními  pojišťovnami (ZP)  až po minimální úvazek beze smluv se ZP . Znamená 

to tedy i různé zkušenosti,požadavky, potřeby i zájmy daného NZZ. 

3. Z programových  bodů jsme se dotkli cenotvorby výkonů nehrazených  nebo  částečně 

hrazených  z veřejného zdravotního  pojištění. Zatím bylo konsensuálně dohodnuto, že ceny 

nemusí nutně být sjednocené s přihlédnutím k různým nákladům, koeficientům lokality 

pracoviště ,technickému  a personálnímu vybavení  apod. Ceník však můžeme vzájemně 

sdílet  pro  možnost  porovnání.Vlastní  kalkulace cen, by měla být řádně podložena a  ceník 

dán na vědomí  pacientům pro  případ kontroly příslušných  orgánů. S vlastní  kalkulací,která 

zahrnuje mimo jiné cenu práce nositele výkonu za jednotku  času, přímé i nepřímé  náklady 

apod.,může pomoci i daňový  účetní. 

4. Na programu  bylo hlavní  téma Infusní  terapie. 

Vlastní protokoly –složení,délka serie,doba aplikace apod. se mezi pracovišti  liší,ale ne 

zásadně.Je třeba brát na vědomí stále se měnící úhrady na používaná léčiva( např i klasický 

1% Mesokain )a zohlednit v doplatcích.Některé praktické „ready to  use“infuse –př 

Neodolpasse ,Combogesic  nemají v ambulantních  podmínkách  úhradu  žádnou. 

Ve vykazování se mohou  objevit  výkony 80023,09511,09220 nebo 09223, 09125 ( max 

3x).Výkon stacionáře je vykazován  vyjímečně( podmínkou pro  vykázání  kodu je 8hodinový  

pobyt  na lůžku) 

5. Bylo odsouhlaseno, že základní  kódy  odbornosti 710 - 80021,22,23 v Sazebníku  zdravotních  

výkonů nedostatečně pokrývají algeziologickou péči,která  je velmi náročná a rozmanitá. 

Další  kódy se týkají  neuromodulačních  výkonů tj schválených  neuromodulačních  

center.Nedávno  nově zařazené kody pro  intervenční  algeziologii  sice výrazně zlepšují profil 

možností  vykazování,není však vůbec  snadné  dosáhnout u ZP nasmlouvání nehledě na 

náročnost technického  vybavení v  podmínkách  privátního  pracoviště  (  ultrazvukový  

přístroj,radiofrekvenční  generátor,přístroje pro  monitoring vitálních  funkcí,C rameno, 

CT).Většina dalších  kódů je sdílena s jinými odbornostmi( neurologie, rehabilitace,  

anesteziologie)pokud  s tím daná  odbornost souhlasí,což  naznačuje naši  nedostatečnou  



autonomii.  Pro  nedostatek personální kapacity pro  práci  na nových  algeziologických  

kodech,tj  vytvoření návrhu  tzv Registračních  listů( např Péče o  pacienta s opioidní medikací 

apod) se shodujeme zatím na tom ,nadále žádat  další  odbornosti  o  sdílení  výkonů.Dr  

Růžičková navrhuje požádat o  sdílení některých  kódů z paliativní  medicíny . 

6. Důležitým tématem byla i otázka uznávání praxe lékaře v přípravě k atestaci v oboru  

algeziologie pokud  pracuje  na privátním  pracovišti.Aktuálně není  uznávána, což  přispívá  

k obtížnému  náboru  nových  algeziologů  k práci  v NZZ. Příčinou jsou historicky zastaralé  

podmínky  pro  uznání praxe z doby před  více než 20ti lety , kdy  privátní praxe existovaly 

pouze v minimalistické  podobě.Paradoxem je, že algeziologická  praxe je naopak  uznána 

tam, kde např akreditované  oddělení  ARO poskytne pouze formální možnost  přípravy, 

protože jeho  součástí  je algeziologická  ambulance. I vzhledem k nízkému  počtu  aktuálně 

akreditovaných  pracovišť  v ČR se budeme snažit o  jejich  rozšíření,samozřejmě 

s přihlédnutím k nutnosti  splnění podmínek  pro  akreditaci NZZ. 

7. Další  oficiální  schůze SPA SSLB bude v rámci  CS dialogů  v Plzni v říjnu 2025. V mezidobí 

podle  potřeby je komunikace  zajištěna zatím formou  emailingu, případně whats up  

skupiny, do  budoucna bychom  uvažovali i o jiné  platformě podobně jako Sekce  SMA SSLB. 

 

 

 

 


